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IX Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 27 kwietnia 2015 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto                     

o godz. 17
00

  a zakończono o godz. 19
45

.  

    

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia IX Sesji. Serdecznie 

powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi  

100% quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne 

decyzje i uchwały. Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską.  

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad IX Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku chciałby 

ktoś zabrać głos. Nie było wniosków o zmianę w porządku wobec czego, poddany pod 

głosowanie porządek obrad IX sesji, został przyjęty pozytywnie jednogłośnie w następującym 

brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji  

4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława 

5. Informacja o zrealizowanych zadaniach w ramach bieżącego utrzymania 

miasta 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2015-29 

b) zmian w budżecie miasta na 2015 rok  

c) zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy  

d) zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy oraz 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
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e) zmian w Miejskim Programie  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok 

f) zbycia prawa własności nieruchomości przy ul. Chodkiewicza (Sienkiewicza)  

g) nabycia nieruchomości położonych w Iławie przy ul. Lipowej. 

h) obciążenia nieruchomości położonych w Iławie przy ulicach Wodnej i 1 Maja 

i) zamiany nieruchomości położonych przy ulicy Sybiraków i Sosnowej 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

10. Wnioski mieszkańców Iławy 

11. Komunikaty i oświadczenia 

12. Zamknięcie obrad  IX  Sesji 

 

Następnie przystąpiono do realizacji ciągu dalszego porządku obrad 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie 

Informacji Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

protokół z VIII Sesji Rady Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył 

pisemnych uwag do powyższych protokołów, w związku z czym protokoły uważa się  za 

przyjęte.  

 

Ad .4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława 

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański powiedział, że radni otrzymali informację 

na temat Oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława w wersji pisemnej 

ponadto był omawiany przez Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Irenę 

Kasprzycką i opiniowany na komisjach problemowych poprzedzających sesję. 

OPINIE KOMISJI: 

INFORMACJE 

Komisja 
problematyki 
Społecznej  

Komisja Rozwoju 
gospodarczego Budżetu 

i Finansów 

Komisja Oświaty 
kultury sportu i 

turystyki  
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Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy 
Miejskiej Iława 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Informacja na temat oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu 

  WNIOSKÓW DO OMAWIANEGO POWYŻEJ TEMATU NIE SFORMUŁOWANO 

Poddana pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania informacji na 

temat na temat oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława została przyjęta 

pozytywnie jednogłośnie 

 

Ad 5 . Informacja o zrealizowanych zadaniach w ramach bieżącego utrzymania 

miasta 

 

Powyższa informacja została przez szczegółowo przedstawiona na piśmie                                

i omówiona szczegółowo przez Kierownika Wydziału Bieżącego Utrzymania Annę 

Wanic i została zaopiniowana na komisjach problemowych poprzedzających sesję. 

 Informacja o zrealizowanych zadaniach w ramach bieżącego utrzymania miasta 

stanowi część załącznika nr 4 do protokołu  

OPINIE KOMISJI 

INFORMACJE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

Informacja o zrealizowanych zadaniach w 

ramach bieżącego utrzymania miasta 

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

WNIOSKÓW DO OMAWIANEGO POWYŻEJ TEMATU NIE SFORMUŁOWANO 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 
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Wiceprzewodnicząca Rady  Anna Zakrzewska zapytała o przyczynę wymiany 

dwóch lamp na ul. Wyczółkowskiego.  

Kierownik Wydziału Bieżącego Utrzymania Anna Wanic odpowiedziała, że po 

otrzymaniu informacji od Straży Miejskiej o zniszczeniu dwóch lamp parkowych, sprawę 

zgłoszono na Policję. Nie ustalono sprawcy. Zgłoszono zniszczenie do ubezpieczyciela o 

zwrot za naprawę tych lamp, po czym dokonano ich naprawy.  

Poddana przez Przewodniczącego Rady propozycja pozytywnego zaopiniowania 

Informacji o zrealizowanych zadaniach w ramach bieżącego utrzymania miasta z 

została przyjęta pozytywnie  jednogłośnie  

 

 
Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)  zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2015-29 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję; ponadto zawierała ona uzasadnienie.  Przedłożyła pisemne 

uzasadnienie do zmian budżetowych uwzględniające zmiany jakie wprowadzono w 

okresie od komisji do czasu sesji. 

Uzasadnienie zmian w budżecie stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

a. zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej miasta na lata 

2015-29 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 
Pozytywnie 

jednogłośnie  

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych - przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w 

sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2015-29 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 

2015-29 stanowi załącznik  nr 6  do protokołu 
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b) zmian w budżecie miasta na 2015 rok 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję; omówiła  uzasadnienie zmian budżetowych omawiając uchwałę 

ws. zmian w WPF na lata 2015-29 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

b. zmian w budżecie miasta na 

2015 rok 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 

poprawek  

Negatywnie 

przy 5 głosach 

przeciw i 1 za 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali : 

Przewodniczący Komisji RGBiF Roman Brzozowski  uzasadniając negatywną 

opinię uchwały powiedział, że po wysłuchaniu informacji na Komisji o mieniu 

komunalnych od kierowników poszczególnych jednostek, nasuwają się wnioski,                     

że potrzeby w temacie stanu mienia komunalnego, jego remontów i napraw bieżących są 

bardzo duże, dlatego komisja uznała i sugeruje Burmistrzowi, aby środki przeznaczyć na 

cele inwestycyjne a nie organizację imprezy, mimo że ta wydaje się pożyteczna                            

i szczytna. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 17  głosach ,,za”  i 4 przeciwnych 

podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 2015 rok 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2015 rok 

stanowi załącznik nr 7  do protokołu 

 

c) zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy  

 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska szczegółowo omówiła uchwałę na 

komisjach poprzedzających sesję; ponadto zawierała ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

zlecenia zbadania zarzutów 

zawartych w skardze na Burmistrza 

Miasta Iławy  

 

Pozytywnie bez 
poprawek  

Pozytywnie 
bez poprawek 

Pozytywnie 
bez poprawek 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za”   podjęła uchwałę 

w sprawie zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta 

Iławy  

 

Uchwała w sprawie zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza 

Miasta Iławy stanowi załącznik nr 8  do protokołu 

 

d) zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy 

oraz Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 
zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na 

Burmistrza Miasta Iławy oraz Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej 

 

Pozytywnie bez 
poprawek  

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy oraz 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

 

Uchwała w sprawie  zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta 

Iławy oraz Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

e) zmian w Miejskim Programie  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok 

 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik 

Ośrodka Psychoedukacji Profilaktyki Uzależnień i Pomocy Rodzinie ; ponadto 

zawiera ona uzasadnienie. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

zmian w Miejskim Programie  

Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 

2015 rok 

 

Pozytywnie bez 

poprawek 
Pozytywnie bez 

poprawek  
Pozytywnie bez 

poprawek 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

zmian w Miejskim Programie  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok 

  
Uchwała w sprawie zmian w Miejskim Programie  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok 
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stanowi  załącznik nr 10  do protokołu 

 

f) zbycia prawa własności nieruchomości przy ul. Chodkiewicza (Sienkiewicza) 

 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik 

Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski ; ponadto zawierała ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury, Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

zbycia prawa własności 

nieruchomości przy ul. Sienkiewicza  

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  zwrócił uwagę, że jest błąd w projekcie uchwały 

ponieważ nieruchomość znajduje się przy ulicy Sienkiewicza. Przeprosił za pomyłkę. 

Projekt uchwały widoczny na prezentacji zawierał poprawną nazwę. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w 

sprawie zbycia prawa własności nieruchomości przy ul. Sienkiewicza 

 

Uchwała w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości przy ul. Sienkiewicza 

stanowi  załącznik nr  11  do protokołu  

 

g) nabycia nieruchomości położonych w Iławie przy ul. Lipowej. 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik Wydziału 

GMK Wiesław Pieńczewski ; ponadto zawierała ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W 

SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, 

Kultury, Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 
nabycia nieruchomości położonych 

w Iławie przy ul. Lipowej. 

 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że w tej uchwale również pojawił się 

błąd w numeracji działki i powinno być 287/6. 

Projekt uchwały widoczny na prezentacji zawierał poprawną numerację 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w 

sprawie nabycia nieruchomości położonych w Iławie przy ul. Lipowej 

 

Uchwała zmieniająca  uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości położonych w Iławie 

przy ul. Lipowej stanowi  załącznik nr  12  do protokołu  

 

h) obciążenia nieruchomości położonych w Iławie przy ulicach Wodnej i 1 Maja 

 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik 

Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski ; ponadto zawierała ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, 

Kultury, Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 
obciążenia nieruchomości położonych w 

Iławie przy ulicach Wodnej i 1 Maja 

 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

obciążenia nieruchomości położonych w Iławie przy ulicach Wodnej i 1 Maja 

 

Uchwała w sprawie obciążenia nieruchomości położonych w Iławie przy ulicach Wodnej i 

1 Maja stanowi  załącznik nr  13 do protokołu  

 

i) zamiany nieruchomości położonych przy ulicy Sybiraków i Sosnowej 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik 

Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski ; ponadto zawierała ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, 

Kultury, Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 

Społecznej  
 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

 
zamiany nieruchomości położonych 

przy ulicy Sybiraków i Sosnowej 

 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach za  podjęła uchwałę w 

sprawie zamiany nieruchomości położonych przy ulicy Sybiraków i Sosnowej 

 

Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonych przy ulicy Sybiraków i Sosnowej 

stanowi  załącznik nr  14  do protokołu  

 

Ad 7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

Na podstawie § 25 ust. 1 pkt. 4) Załącznika nr 5 (Regulaminu Rady Miejskiej w Iławie) 

do Statutu Miasta Iławy, burmistrz przedłożył pisemne sprawozdanie z międzysesyjnej 

działalności Burmistrza Miasta Iławy i Urzędu Miasta Iławy za okres 31.03.2015 – 

17.04.2015. które radni otrzymali przed posiedzeniami komisji do skrytek radnych. Zawierało 

ono poniższe informacje: 



   Protokół Nr IX/15 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 27 kwietnia 2015 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 11 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy 

wzięli udział między innymi w: 

• Koncercie Wiosennym w wykonaniu uczniów Państwowej Szkoły Muzycznej, który 

odbył się   w Kinoteatrze „Pasja” 

• spotkaniu z Bartłomiejem Głuszak, przedstawicielem Federacji Organizacji 

Socjalnych  

• spotkaniu z doradcą w sprawie wypracowania udzielenia pożyczek organizacjom 

pozarządowym oraz Regrantingu 

• zatwierdzeniu bilansu Iławskiego Centrum Kultury oraz Biblioteki Miejskiej 

• spotkaniu dot. cyklu koncertów odbywających się w czerwcu w Lubawie, Nowym 

Mieście Lubawskim oraz Iławie, którego finałem będzie Koncert Muzyki Poważnej 

• imprezie prezentującej działalność Uniwersytetu III Weku z okazji 10-lecia pracy 

• Zebraniu Sprawozdawczo-Wyborczym ROD „Fadom” 

• Walnym Zebraniu ITBS 

• spotkaniu z firmą Crido Taxand dot. zasad funkcjonowania 3P  

• XVIII Międzyprzedszkolnych Igrzyskach Sportowych 

• Spotkaniu Wielkanocnym członków Związku Sybiraków, Związku Inwalidów 

Wojennych RP, Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych oraz 

Polskiego Związku Byłych Więźniów Politycznych Hitlerowskich Więzień i Obozów 

Koncentracyjnych 

• Spotkaniu z właścicielami młyna w sprawie ich zamierzeń oraz możliwości wykupu 

• Walnym Zebraniu Ogrodów Działkowych 

• Nadzwyczajnym Walnym Zgromadzeniu Spółki Warmińsko-Mazurskiej Agencji 

Rozwoju Regionalnego S.A. w Olsztynie 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 
 

1. 09.04.2015 r. odbyła się pierwsza Rada Budowy w związku z realizacją zadania 

dotyczącego budowy nowego pomostu na plaży przy ul. Kajki. Omawiano pierwsze 

prace rozbiórkowe. 

2. 10.04.2015 r. została zawarta umowa z firmą Kamieniarstwo BŁYSK-POL Piotr 

Bedra, Złotowo 90B, 14-260 Lubawa, na roboty budowlane polegające na 

dostosowaniu istniejącego budynku Przedszkola Miejskiego nr 5 w Iławie do 

wymagań bezpieczeństwa pożarowego.  



   Protokół Nr IX/15 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 27 kwietnia 2015 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 12 

Wartość umowy opiewa na kwotę ryczałtową brutto 91.600,00 zł.  

Termin realizacji przedmiotu zamówienia przewidziany jest na 13.07.2015 - 

20.08.2015. 

3. 14.04.2015 r. podpisano umowę na opracowanie dokumentacji projektowej dla 

uzbrojenia terenów po byłych Zakładach Przemysłu Ziemniaczanego.  

Termin realizacji dokumentacji – do 25 lutego 2016r.  

Wybrany wykonawca: firma CLIMADER Dariusz Roznerski Nowa Wieś k/Iławy. 

Wartość prac projektowych – 212.500,00 brutto 

Ochrona Środowiska 

30.03.2015 r. złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Olsztynie o dofinansowanie do demontażu i unieszkodliwiania 

azbestu.  

Wnioski o dofinansowanie złożyło 20 właścicieli domów jednorodzinnych i domków 

letniskowych.  

Ilość azbestu przeznaczona do unieszkodliwienia - ok. 24 Mg 

 

Iławskie Centrum Kultury 

1. 31.03.2015 r. w Hali Sportowo-Widowiskowej odbył się spektakl teatralny Misterium 

Męki Pańskiej „ Zobacz a uwierzysz” w wykonaniu 80-osobowej grupy artystów z 

Lubawy. Obejrzało go 1000 osób. 

2. 10.04.2015 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Festiwal Piosenki Turystycznej. 

Obejrzało go 220 osób. 

3. 11.04.2015 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbyła się impreza prezentująca działalność 

Uniwersytetu III Wieku z okazji 10-lecia pracy. Wzięło w niej udział 200 osób.  

4. 16.04.2015 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Koncert Wiosenny w wykonaniu 

uczniów Państwowej Szkoły Muzycznej. Obejrzało go 220 osób.  

5. 17.04.2015 r. w Sali Wystaw ICK odbył się Wernisaż Wystawy fotograficznej „ Dzika 

Przyroda” prezentujący prace artystów Polskiego Związku Fotografików. 

 
Iławskie Centrum Turystyki, Sportu i Rekreacji 

Wykaz imprez organizowanych bądź współorganizowanych przez Iławskie Centrum Sportu, 

Turystyki i Rekreacji: 

• 31.03.2015 r. – Misterium Męki Pańskiej (widowisko współorganizowane) 
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Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 09.04.2015 r. – Miejsko-Powiatowe Sztafetowe Biegi Przełajowe 

Miejsce: Stadion Miejski 

• 10.04.2015 r. – Sportowe Uczniowskie Starcia kl. II-III Szkół Podstawowych 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 11-12.04.2015 r. – Turniej Halowej Piłki Nożnej „O Puchar Wiosny w kategoriach 

Szkół Podstawowych, Gimnazjów oraz Open 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 11.04.2015 r. – Turniej Finałowy Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego Sezon 2014/2015 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 11.04.2015 r. – Zawody Pływackie w ramach akcji „Iława Pływa” 

Miejsce: pływalnia miejska 

• 12.04.2015 r. – mecze w ramach Iławskiej Ligi Koszykówki Amatorskiej Sezon 2015 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 16.04.2015 r. – XVIII Międzyprzedszkolne Igrzyska Sportowe (impreza 

współorganizowana) 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

 

Straż Miejska w Iławie 

1. W okresie międzysesyjnym Straż Miejska w Iławie podjęła i przeprowadziła 296 

interwencji zgłoszone przez mieszkańców dyżurnemu jednostki oraz 

przeprowadzonych z inicjatywy własnej i ujawnionych przez monitoring wizyjny, 

podczas których wylegitymowano 106 osób.  

2. 31.03.2015 r. odwieziono do Ośrodka w Marwałdzie jedną osobę bezdomną. 

3. 01.04.2015 r. udzielono asysty dla pracownika Urzędu Miasta podczas czynności 

administracyjnych o wymeldowanie agresywnie zachowującego się mieszkańca Iławy. 

4. 03.04.2015 r. wspólnie z członkiem MKRPA, Aliną Liedtke dokonano kontroli 2 

sklepów w związku z wnioskiem o zezwolenie na sprzedaż alkoholu. 

5. 08.04.2015 r. na prośbę pracownika Urzędu Miasta (Ewidencji Ludności) 

funkcjonariusze Straży Miejskiej zobowiązali osobę do stawienia się w Urzędzie 

Miasta celem dopełnienia formalności administracyjnych o wymeldowanie, 
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6. 09.04.2015 r. funkcjonariusze Straży Miejskiej udzielili asysty dla członka MKRPA, 

Aliny Liedtke podczas kontroli 4 sklepów starających się o koncesję na alkohol. 

7. 11.04.2015 r. strażnicy w patrolu mieszanym z Policją, czuwali nad bezpieczeństwem 

imprezy ‘Otwarcie Sezonu Motocyklowego 2015” oraz jej uczestników.  

8. W prasie ukazał się artykuł promujący portal „Bezpieczna Iława” oraz 2 artykuły na 

temat pracy strażników i miejskiego monitoringu oraz wspólnej akcji Straży Miejskiej 

i Policji pn. „Pasy i telefon”. Artykuł o akcji prewencyjnej oraz sprostowanie do niego 

ukazały się również na stronie internetowej www.infoilawa.pl. Ponadto można było 

przeczytać o problemach wagarującej młodzieży w Galerii Jeziorak. Strażnicy 

pierwszą akcję podjęli już 31.03.2015 r. (dzień po zgłoszeniu problemu przez radną, 

Elżbietę Prasek). 

9. W okresie międzysesyjnym odbyło się 16 wspólnych służb z policją w ramach patrolu 

interwencyjnego, 4 służby weekendowe m.in. zabezpieczano zewnętrznie i czuwano 

nad porządkiem w czasie Mistrzostwa Polski w Biegach Przełajowych, rozgrywanych 

na terenie Hotelu „Tiffi”.  

W dyskusji nad powyższym glos zabrali: 

Radny Ryszard Kabat zapytał o szczegóły spotkania Burmistrza z właścicielami młyna. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński odpowiedział, że sprawa młyna jest trudna, cena 

zaproponowana przez właściciela w agencji nieruchomości jest wysokości 690 tys. Podczas 

rozmów zdeklarował obniżenie o 100 000 złotych z tym, że dla miasta to nadal duża kwota.  

Sprawa wymaga przemyślenia i czasu, ponieważ w tym roku nie ma szans na zakup. Należy 

wcześniej dokonać oględzin obiektu, na razie żadnych decyzji nie podjęto poza deklaracją, że 

miasto jest zainteresowane kupnem.  

Ponadto dodał, że obecnie odbywają się wymagane przepisami walne zgromadzenia w 

spółkach, trwają przygotowania do wizyty Holendrów i Francuzów. Planowane jest spotkanie 

z przedstawicielami partnerstwa publiczno-prywatnego w celu wsparcia inicjatyw rozwoju 

miasta.  

Burmistrz poinformował również o niedawnym spotkaniu z Prezesem Polskiego Związku 

Lekkoatletyki, gdzie został podpisany przez Iławę, jako jedno z 10 miast w Polsce,  program 

„Lekkoatletyka dla każdego”,  który będzie realizowany w szkołach, co będzie z korzyścią dla 

uczniów i nauczycieli, wobec zbliżającego się niżu demograficznego.  

Radny Edward Bojko zapytał o stan przyjęcia dzieci do przedszkoli. 
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Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że to już temat na następny 

punkt. 

 

Ad .8. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

wpłynęły dwie interpelacje:  radnego Andrzeja Pankowskiego z prośbą o odpowiedź ustną  na 

sesji oraz radego Janusza Zaborowskiego  prośbą o odpowiedz pisemną.   

Interpelację stanowią załączniki  nr 15 i 16  do protokołu  

Radny Jerzy Płuciennik powiedział, że 30 marca złożył interpelację z wnioskiem                     

o dopowiedź pisemną, którą powinien otrzymać w ciągu 21 dni, a której nie otrzymał. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska  powiedziała, że ma tę odpowiedź którą następnie 

na wniosek radnego odczytała. 

Odpowiedź na interpelację stanowi załącznik nr 17  do protokołu 

Radny Wiesław Burdyński zapytał, czy coś zrobiono w temacie jego interpelacji                     

z poprzedniej sesji w sprawie oświetlenia ulicy Piekarskiej.  

Zapytał również, czy to prawda, że w wyniku skargi złożonej przez radną Zakrzewską,                 

a która trafiła również do wojewody, wydano nakaz wyburzenia bloku i parkingu przy torach. 

Poprosił również, aby budynek „Kuźni talentów” wesprzeć środkami na jego remont, 

który do tej pory finansuje sam Pan Kałuża. Poza tym poprawiłoby to walory estetyczne 

obiektu, który jest usytuowany przy ścieżce rowerowej.  

Radny Ryszard Kabat poprosił o informację, co się dzieje w temacie planu 

zagospodarowania  miasta, który został uchylony przez WSA  - jak będzie wyglądało 

procedowanie nad planem. Poprzednia rada długo nad tym procedowała i niestety 

nieskutecznie. Sąd uchylił uchwałę gównie ze względu na opisy. Temat nie powinien być 

odkładany, ponieważ już wpłynęło kilka wniosków o jego zmianę.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że podczas niedawnej wizyty na wysypisku 

stwierdziła, że nadal firma „Spomer” dokonuje tam przeładunku śmieci zmieszanych, co jest 

nielegalne, ponieważ zostało odebranie pozwolenie na użytkowanie stacji przeładunkowej.  

Zapytała, czy coś udało się zrobić aby pomóc mieszkańcom bloku przy ulicy Matejki, 

których sprawa była omawiana na poprzedniej sesji, w temacie zapewnienia im dojazdu. 

Zwróciła uwagę, że na BIP-ie urzędu, w zakładce interpelacje Radnych ostatnia widnieje 

z 13 listopada 2014 roku,  co może sugerować, że radni nie złożyli żadnych interpelacji oraz 
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w zakładce „Uchwały” brakuje uchwały z ostatniej sesji ws. złożonej przez nią skargi. 

Zapytała, kto jest odpowiedzialny za profesjonalne i terminowe umieszczanie na BIP 

informacji.  

Dodała, że uważa, że jej skarga nadal jest zasadna, ponieważ autor planu, odpowiadając 

na jej uwagi przyznał, że nie spełnia on warunków bezpieczeństwa ruchu drogowego i może 

być wykorzystywany wyłącznie przez pojazdy specjalne. 

Zapytała , jak funkcjonuje Młodzieżowa Rada Miasta. 

Następnie zwróciła uwagę, że 31 maja kończy się dzierżawa 0,5 ha terenów miejskich 

Parafii pw. Św. Andrzeja Boboli. Poprosiła, aby w związku  z tym  ustalić jasne zasady 

dzierżawy, ponieważ użytkowanie tego terenu dla zwierząt (strusi)  i umieszczanie 

wielkoformatowych reklam narusza warunki umowy użyczenia tego terenu, który w planie 

przeznaczony jest pod zabudowę jednorodzinną i należałoby rozważyć jego sprzedaż w celu 

pozyskania środków do miejskiego budżetu. 

Poprosiła o informację, na jaką kwotę i od kiedy obciążono właścicieli hangarów na 

Wyczółkowskiego za bezumowne korzystanie z gruntów miejskich - czy dotyczą one całego 

terenu ogródków i parkingu, czy stawka jest taka sama, jak  przy aptece na Ostródzkiej. 

Zapytała na podstawie jakich przepisów postawiono znak, pozwalający na dojazd do 

hangarów i kto za to odpowiada, na podstawie czyjej decyzji dopuszczono ruch samochodów 

po chodniku i ścieżce  koło budynku Stomatologii. 

 Odczytana treść wystąpienia stanowi załącznik nr 18 do protokołu  

 Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Prasek powiedziała, że jak jej wiadomo 

mieszkańcy Skłodowskiej 23, zgłosili do Burmistrz problem komunikacyjny, ponieważ na 

tyłach szeregowców jest ciasno, co jest szczególnie niebezpieczne, gdy musi podjechać 

pogotowie. Zapytała, kto postawił barierki, które zagrodziły awaryjny wyjazd i dobrze 

byłoby, gdyby ktoś sprawdził jak to obecnie funkcjonuje, bo odpowiedź, że miasto nie ma 

funduszy na rozwiązanie tego jest śmieszna.  

Następnie powiedziała, że miasto zawdzięcza dużo dwóm osobom jeśli chodzi o działania 

w sporcie i pracę z młodzieżą. Są to Paweł Hofman i Mieczysław Pietroczuk. Zapytała, czy te 

osoby nie mogłyby się znaleźć w gronie zasłużonych – jest to jej propozycja jako radnej. 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że plaża przy ulicy Plażowej jest bardzo 

zaniedbana, wkrótce będzie oddany port śródlądowy, który jest komunikacyjnie powiązany z 

plażą, aby mogli plażowicze korzystać z sanitariatów i natrysków. Zapytał, czy były 
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prowadzone  rozmowy z nowym właścicielem budynku Kormorana w temacie 

zagospodarowania tego terenu. Port przyciągnie nowe osoby do miasta i należałoby pomyśleć 

o modernizacji terenu, aby poprawić wizerunek plaży. 

Na poprzedniej sesji zdjęto środki z remontu ulicy Wodnej- Burmistrz powiedział, że 

będzie rozmawiał z Iławskimi Wodociągami ws, środków na remont przynajmniej tego 

odcinak przy spółce. Ulica stała się niebezpieczna a korzysta z niej dużo osób- również 

spacerowiczów i rowerzystów. 

Radny Robert Kowalewski zapytał, czy coś wiadomo w temacie opóźnień  remontu 

uszkodzonego wiaduktu i kiedy te prace mają się zakończyć.  

Następnie zapytał, czy w ramach bieżącego utrzymania można dokonać naprawy 200 m 

nawierzchni ulicy pod wiaduktem w stronę lokomotywowni. 

Przewodniczący Rady  Wojciech Szymański odczytał wniosek zgłoszony przez 

czytelniczkę portalu „Iława- Info” dotyczący poprawy estetyki  tyłów garaży  przy ścieżkach 

rowerowych przy ul. Szeptyckiego. Następnie przedstawił  problem zgłaszany mu przez 

mieszkańców ulicy Grunwaldzkiej, którzy narzekają że ulica jest źle  sprzątana. 

  

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że w tym roku wszystkie czterolatki i 

pięciolatki zostały przyjęte do przedszkoli. Jeśli chodzi o trzylatki- 16 dzieci nie dostało się 

do przedszkoli, z tym że są jeszcze cztery wolne miejsca w przedszkolu nr 4, ale rodzice nie 

złożyli jeszcze podań do tego przedszkola, w związku z czym 12 dzieci  nie dostanie się do 

przedszkola. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że 710-lecie miasta to dobra okazja aby 

wskazać osoby, które zasługują na uhonorowanie tytułem. Podpowiedział radnej Parsek, aby 

jej wniosek przybrał odpowiednią spersonalizowaną formę, jak to zrobił w ostatnim czasie 

składając swój wniosek pan Laskowski o wyróżnienie tytułem Pana Kobylińskiego  i na 

pewno w najbliższym czasie nad tymi wnioskami zespół będzie pracował, aby  podczas 

uroczystości te osoby wyróżnić. 

Zastępca Burmistrza  Mariola Zdrojewska powiedziała, że ulica Skłodowskiej jest ulicą 

powiatową, nie była tam nigdy zjazdu bo był to przejazd przez chodnik dlatego powiat 

ustawił tam barierki. Wystąpiono do powiatu z zapytaniem czy może być tam wjazd czy nie  i 
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jeśli taką możliwość, będzie to miasto wyjdzie na przeciw potrzebom mieszkańców- na 

chwilę obecną jest za wcześnie by cokolwiek konkretnie odpowiedzieć. 

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński   powiedział, że był spór o ulicę Wodną na komisji 

ponieważ radny Harmaciński protestował.  Pozostałe ulice wprowadzone do budżetu przez 

poprzednią ekipę pozostały, ale przy ulica Wodna, przy zgłaszanych potrzebach mieszkańców  

nie jest priorytetem. Rozmowy z Iławskimi Wodociągami, aby sposobem gospodarczym 

poprawić stan nawierzchni ulicy Wodnej nie została jeszcze przeprowadzona. 

Z rozmowy z nowym właścicielem „Kormorana” wynika, że obiekt ma być gruntownie 

zmodernizowany, inaczej ma wyglądać bryła. Trwają rozmowy z okolicznymi mieszkańcami 

w sprawie dostępu do plaży, która zachowuje nadal miejski charakter i będą czynione 

starania, aby zapewnić kompatybilność między portem a plażą. Modernizowany jest pomost 

na drugiej plaży  i z tego względu trzeba rozłożyć siły jeśli chodzi o modernizację plaż.  

Plan zagospodarowania - jest z tym ogromny problem, ale nie chodzi o piętnowanie 

sprawców zamieszania. Problem wynikł z nadużywania słowniczka i terminologii.  

Zastępca Burmistrza  Mariola Zdrojewska powiedziała, że faktem jest, że uchylono 

uchwalę ws. planu podjętą w ubiegłym roku. Przygotowane jest już ogłoszenie o ponownym 

wyłożeniu planu do publicznego wglądu, które ukaże się w środę w prasie; od 7 maja do 8 

czerwca będzie wyłożenie planu w pokoju 215 w godzinach od 8.00 do 14.00. Dyskusja 

publiczna odbędzie się 28 maja br. o godzinie 12.00 w sali 215. Do 26 czerwca można 

składać na piśmie uwagi do planu.  

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że w związku ponowną procedurą ws. 

planu mogą być rozpatrywane  wnioski, które wpłynęły w międzyczasie. 

Zastępca Burmistrza  Mariola Zdrojewska powiedziała, że nie ma takiej możliwości 

ponieważ wymagałoby to rozpoczęcia całej procedury od początku, musi zostać zakończona 

w takim stanie prawnym w jakim jest, ewentualnie te wnioski, które nie kolidują  z tą 

uchwałą.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że istotne jest maksymalne przyspieszenie 

i zamknięcie procedury związanej z planem, bo jest kilka sytuacji trudnych, a w związku z 

nowymi pomysłami po zamknięciu tego planu przystąpimy do nowego. 
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Radny Ryszard Kabat powiedział, że są istotne wnioski i chodzi o to aby maksymalnie 

skrócić procedurę, bo na przykład dla powiatu modernizacja i adaptacja starej sali przekazanej 

szpitalowi na oddział rehabilitacyjny, nie jest możliwa przez złe zapisy w planie, bo widnieje 

w planie jako zabudowa mieszkalno-usługowa. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że miasto jest również bardzo 

zainteresowane, aby jak najszybciej przystąpić do nowego planu, ponieważ jest mnóstwo 

rzeczy związanych z inwestycjami .  

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Zakrzewska zapytała, kto poniesie koszty związane z 

procedurą. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że miasto ponosi  koszty. 

Zastępca Burmistrza  Mariola Zdrojewska powiedziała, że procedurę musi zakończyć 

urbanista, który zaczął pracę, ale na razie nie ma mowy o żadnych pieniądzach. 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Zakrzewska zapytała, czy nie bardziej efektywnie 

byłoby zacząć prace nad nowym planem. 

Zastępca Burmistrza  Mariola Zdrojewska powiedziała, że trzeba zakończyć tę 

procedurę - potrwa to koło 3 miesięcy; nowa procedura potrwałaby 1,5 roku lub dłużej. 

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński kierując swoją wypowiedź do radnej Zakrzewskiej 

powiedział, że okres jej wzmożonej aktywności o przestrzeganie ładu i porządku w temacie 

planu, dotyczy ściśle wskazanego okresu funkcjonowania iławskiego samorządu, ale nie 

będzie wskazywał jednoznacznie jakiego. Obecny samorząd nie pozwoli sobie na to, aby 

kiedykolwiek ktoś mógł wykazać, że był to czas niepraworządny, więc musimy reguł 

przestrzegać.  

Most kolejowy i stan nawierzchni na ulicy Wojska Polskiego  – jest na etapie rozpoczęcia 

działań i zwrócimy się do podmiotów odpowiedzialnych, aby wyrazili swój pogląd. 

Jeśli chodzi o fragment brzegu Iławki od Dąbrowskiego do Kościuszki  - jest plan aby 

zamienić go w strefę Małego Iławianina i w tej koncepcji mieści się ukrycie garaży zielenią 

lub banerami. 
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Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że ma nadzieję że trafi ta 

odpowiedź do czytelników portalu INFOIŁAWA. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński odpowiedział radnemu Burdyńskiem,  że nie jest to na 

razie decyzja ws. wyburzenia budynku – na razie uchylono decyzję starosty, dotycząca 

nieprawidłowości związanych z wydaniem pozwolenia na budowę. Jest to sprawa radnej 

Anny Zakrzewskiej, gdzie pojawiają się nowe wątki jak parking czy budynek multimediów 

oraz budynek zamieszkały przez 37 rodzin. Na tym etapie uchylona jest przez służby 

wojewody decyzja, dotycząca decyzji starosty tamtego okresu. 

Oświetlenie ulicy Piekarskiej- jest problem  z ustaleniem właściciela tych słupów, 

prawdopodobnie są własnością  Zakładu Energetycznego –sprawa jest w toku. Natomiast jeśli 

chodzi o budynek koło ścieżek – budynek jest pod opieką konserwatorską i nie można tam 

przeprowadzać wielkich modernizacji bez jego zgody. Sprawa z dzierżawą wynikła 

spontanicznie i to, że się znalazł tam gospodarz, a trudno powiedzieć, co tam będzie 

docelowo. 

 Burmistrz powiedział, że sprawa Spamera i EKO i stacji przeładunkowej to temat 

któremu poświecił kilkadziesiąt godzin przy dużej aktywności członków Stowarzyszenia na 

Rzecz Rozwoju Iławy, którym zawdzięczamy to, co się wydarzyło obszarze wysypiska  czyi 

cały proces rekultywacji. Przyznał, że uległ presji pana Eremusa, który poprosił aby przez 

kilka dni w ramach piętrzenia śmieci, mógł je przeładować na terenie stacji. Obecnie otrzymał 

pismo, że ponieważ trwa to już za długo, kategorycznie się na to nie zgadzamy. Dodał,                

że przeanalizował decyzję uchylającą z kwietnia, a zgoda wydana Spamerowi wynikała                     

z pobieżnego przeczytania decyzji, z której wynikać mogło, że dotyczy ona tylko rampy               

a dotyczy całego ternu. Zerwanie umowy nie jest proste, ma ona charakter wieloletni                     

i musiałaby być rozwiązana za porozumieniem stron. Obecnie wysłano pismo zabraniające 

przeładunku odpadów. Obiekt ten z uporządkowaną skarpą i jeziorem, jest atrakcyjny 

przyrodniczo i jest kolizja, że z przodu funkcjonuje ta stacja przeładunkowa i może  

należałoby ją zamienić w „PSZOK”.  

Odpowiadając na zapytanie ws. ulicy Matejki  powiedział, że jest to duży kłopot. 

Mieszkańcy byli namawiani aby przystąpili do ITBS- toczył się spór o wysokość opłaty,             

a w międzyczasie doszło do wykupu prywatnych miejsc parkingowych i obecnie nie wiadomo 
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jak podejść do tematu, bo nie ma miasto prawdopodobnie możliwości wykupu gruntu, 

którego teren został naruszony.  

Jeśli chodzi o funkcjonowanie BIP- należy to spokojnie omówić, bo jest nieswojo kiedy 

takie uwagi  za brak protokołów czy interpelacji padają na sesji. Zwracając się do 

przewodniczącego powiedział, że jako prezydium może to egzekwować.  

Na zapytanie dotyczące ulicy Wyszyńskiego zostanie udzielona odpowiedź na piśmie. 

Młodzieżowa Rada Miasta była tworzona 20 lat temu i wyszły z niej pokolenia polityków 

i wtedy młodzieżowa rada miała inną formułę funkcjonowania, Dziś stała się instrumentem 

pomocniczym przy organizacji koncertów dlatego, że trafiła w zasoby ICK. Obecnie ma 

wrócić do ratusza i uczyć się samorządu.  

W sprawie kościoła na Lipowym Dworze i hangarów na Wyczółkowskiego  zostanie 

udzielona odpowiedź na piśmie. 

W odpowiedzi na interpelacje Andrzeja Pankowskiego powiedział, że temat jest trudny i 

będzie się chciał wspólnie z Zespołem ds. Bezpieczeństwa na Drogach Miasta Iławy 

zastanowić, jak z tego wybrnąć. 

Odpowiadając na interpelacje radnego Zaborowskiego powiedział, że nie wszystkie 

tematy powinny być wrzucane pod publiczna dyskusję,  tak jak temat ekranów na etapie 

załatwiania, bez potwierdzenia, że coś się w tym temacie konkretnego dzieje. Dziś już można 

powiedzieć, że rozpoczęła się procedura zmiany pozwolenia na budowę i stało się to dzięki 

mieszkańcom  i części radnych - niemożliwe stało się możliwe. 

Radny Janusz Zaborowski poprosił o pokazanie fotografii prezentujących zagrożenie 

bezpieczeństwa na ulicy Brodnickiej - ulica jest mieszanką betonu, asfaltu, kostki, co bardzo 

utrudnia utrzymanie porządku czy też odśnieżanie, a jest to ulica w środku miasta. 

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński poprosił, aby potraktować jego odpowiedź jako 

odpowiedź na tę interpelację. Następnie powiedział, że ma znakomity przegląd oczekiwań 

mieszkańców sięgających 50-70 lat, które są zgłaszane podczas wizyt w gabinecie. Poprzedni 

samorząd przed wyborami powrócili do dobrej i sprawdzonej tradycji, realizacji do końca 

fragmentów osiedli jak ulica Wyczółkowskiego, Lipowa Warsztatowa i parę innych. 

Poprzednia ekipa obsługiwała środki europejskie i w naturalny sposób było eliminowane to 
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co działo się na osiedlach. Ale temat wrócił i należy rozważyć, co będzie ważniejsze i 

dyskusja będzie trudna, bo każdy będzie ciągnął w swoją stronę. Dodał, że jest zwolennikiem 

tego, aby skończyć pewne fragmenty miasta,   najgorsze co może być to lobbowanie 

najnowszych osiedli. Należy cofnąć się i zobaczyć, co dzieje się na starszych osiedlach jak 

Gajerek, ul. Boczno-Górna czy Lipowy Dwór czy Skłodowskiej. 

  Radny Janusz Zaborowski zaproponował, aby w budżecie na przyszły rok 

zabezpieczyć środki, aby przynajmniej etapami poprawić nawierzchnie tej ulicy.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że przypuszcza, że każdy radny na jesieni 

przedstawi równie sugestywną potrzebę.  

Radny Feliks Rochowicz przypomniał o swojej interpelacji w sprawie pogłębienia 

Iławki.  

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że problem z wysokością wody  istnieje 

tak samo jak przy młynie, jest tam również dużo śmieci wyrzucanych z otoczenia 

użytkowników. Problem wymaga, aby rozmawiać z RZGW – zarządcą Iławki - który 

podchodzi do tego z dużą dozą arogancji. Temat nie jest zakończony. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał, czy wszyscy pytający otrzymali 

odpowiedzi na swoje zapytania. Nie było głosów świadczących o ich braku.  

Ad.10. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że formalnie wniosek 

mieszkańca o zabranie głosu na sesji nie wpłynął, ale odebrał telefon od mieszkańca 

skarżącego się na usytuowanie całodobowego sklepu monopolowego na ulicy Żeromskiego 

gdzie dochodzi do naruszenia porządku i ciszy nocnej z prośbą o uczulenie Straży Miejskiej . 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że pan ten otrzymał odpowiedź pisemną 

ale w przyszłości należałoby się zastanowić nad prawem miejscowym w tym temacie, aby 

zapewnić spokój naszym mieszkańcom. Osoby posiadające pozwolenia na taką działalność 

posuwają się za daleko, okazując beztroskę i brak empatii w stosunku do otoczenia. Temat nie 

jest zakończony i być może w najbliższym czasie zostanie przygotowany projekt uchwały 

dotyczący tego typu działalności. 
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Radny Jerzy Płuciennik odczytał wniosek ws odwołania Jerzego Sochackiego z funkcji 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Wniosek stanowi załącznik  nr 19  do protokołu  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański pouczył radnego, że wnioski mieszkańców 

muszą wpłynąć przynajmniej 7 dni przed sesją, w związku z czym możemy potraktować to 

jako wprowadzenie do porządku obrad. Zapytał radnego, czy o to wnioskuje? 

Radny Jerzy Płuciennik powiedział, że oczekuje aby był wprowadzony na następną 

sesję w związku z tym, że wymagana jest procedura 7 dni. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powtórzył, że wniosek mieszkańców musi 

być złożony na 7 dni przed sesją w związku z tym, nie może być wprowadzony teraz, 

ponieważ jest nieformalny, a można go potraktować jedynie jako wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad. 

Radny Wiesław Burdyński zaproponował, aby potraktować go jako wniosek złożony,            

a nie, aby go rozpatrywać  teraz. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że sesja nie jest miejscem aby 

składać wnioski mieszkańców- powinno to być robione w innym trybie.  

Radny Jerzy Płuciennik powiedział, że nie widzi problemu, może wniosek wycofać             

i złożyć jutro. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że proponuje uproszczoną 

drogę, że radny może proponować wprowadzenie tego do porządku dzisiejszej sesji.   

Radny Jerzy Płuciennik powiedział, że chce aby było to przedmiotem obrad kolejnej 

sesji dlatego, że radni muszą się zastanowić. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański poprosił, aby w przyszłości składać takie 

wnioski w biurze rady, a nie na sesji  w punkcie „Wnioski mieszkańców”, aby zachować 

odpowiedni tryb. 

Radny Andrzej Pankowski powiedział, że nie rozumie czegoś, bo jeśli radny chce 

odwołanie przewodniczącego komisji to powinien przygotować zgodnie, że statutem 
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odpowiedni projekt uchwały z uzasadnieniem. Rada nie podejmuje decyzji na podstawie 

wniosku, należy przygotować projekt uchwały, to ciąży na inicjatorze a burmistrz może 

wskazać osobę, która udzieli pomocy merytorycznej.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że nie pozostaje mu nic innego 

jak przyjęcie wniosku, ale nie może go potraktować jako wniosek złożony na tej sesji, 

ponieważ nie został zachowany termin i może być to potraktowane jako wniosek mieszkańca 

wprowadzony pod obrady kolejnej sesji. Uprzedził, że po wprowadzeniu wniosku pod obrady  

sesji majowej, wniosek będzie głosowany na kolejnej sesji, czyli czerwcowej. 

Radny Andrzej Pankowski powiedział, że punkt „Wnioski mieszkańców” nie jest dla 

radnych, tylko dla osób spoza rady. Radni mają inne narzędzia do dochodzenia swoich racji, 

praw itp. Wcześniej osoba taka, powinna opisać jaki problem chce przedstawić na sesji                       

i przewodniczący albo wyraża zgodę na wystąpienie na sesji albo nie. Poprosił, aby radni nie 

korzystali z tego punktu.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że udzielając w tym punkcie 

głosu radnemu myślał, że chce on wystąpić o zmianę w porządku. Dodał, że z wnioskiem 

zapozna się radca i wyda opinię.  

Radny Roman Brzozowski powiedział, że zrozumiał radnego Płuciennika tak, że wnosi 

on o pomoc prawną o sformułowanie projektu uchwały, zmieniającego uchwałę powołującą 

przewodniczących komisji stałych. Dodał, że wnioskodawca będzie współpracował                        

a Burmistrz jest zobowiązany udzielić wszelkiej pomocy w zredagowaniu uchwały.  

Radca Prawny Jadwiga Drzystek powiedziała, że § 44 ust. 3 mówi, że z inicjatywą  

uchwałodawczą może występować Burmistrz , komisje rady, kluby radnych i radni i projekty 

przygotowują podmioty występujące z tą inicjatywą  a na polecenie burmistrza wydziały 

merytoryczne udzielają pomocy w przygotowaniu projektu podmiotom w ust. 2-4. Ale jak też 

wynika z zapisów, projekty przygotowują podmioty występujące z inicjatywą a to, że 

wydziały merytoryczne mają pomóc, nie oznacza, że taka inicjatywa ma być zaniechana. 

Zgodziła się z radnym Pankowskim, że taka inicjatywa powinna być. Natomiast wniosek, 

trudno powiedzieć, jak powinien być dziś potraktowany, ewentualnie można, go przełożyć na 

następne posiedzenie, z uwagi na to że sam wnioskodawca wnioskuje o to, aby był 

przedmiotem następnego posiedzenia.  
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Radny Grzegorz Przytuła zapytał, czy jeśli wniosek zostanie wprowadzony na przyszłe 

posiedzenie, to będzie go można na tym posiedzeniu rozpatrywać czy dopiero na kolejnym. 

Radca Prawny Jadwiga Drzystek (wypowiedź poza mikrofonem) odpowiedziała, że 

wniosek może być przedmiotem obrad, a uchwała ws. odwołania dopiero na kolejnej 

czerwcowej sesji.  Odwołanie przewodniczącego nie jest bezpośrednio unormowane w 

statucie, natomiast odnosząc się analogicznie do przepisów odwołujących przewodniczącego 

lub wiceprzewodniczących, które stanowią, że samo odwołanie jest na kolejnej sesji  niż pada 

wniosek, należałoby tutaj  takimi postanowieniami się posłużyć.  

Radny Jerzy Płuciennik powiedział, że na następną sesję przygotuję projekt uchwały. 

Zapytał, co wtedy. 

Radca Prawny Jadwiga Drzystek powiedziała, że wówczas będzie  głosowanie nad 

zmianą porządku obrad i wtedy decyzja należy do rady. 

Ad. 11. Komunikaty i oświadczenia 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że praca rady  w obecnym składzie trawa już            

5 miesięcy, ale w ostatnim czasie kiedy, pojawiła się informacja, że PIS nosi się z zamiarem 

wniesienia wniosku o odwołanie przewodniczącego komisji rewizyjnej, przypuszczono na 

niego w mediach elektronicznych Kuriera perfidne ataki, dotyczące rodziny, przeszłości               

i całego życia. Powiedział, że nie ma możliwości polemiki na forach z ludźmi, którzy się nie 

podpisują lub podpisują pseudonimem. Powiedział, że chciałby, aby radni go poznali i to 

czym się zajmował dlatego zaproponował, że krótko przedstawi swój życiorys.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański poprosił, aby to było oświadczenie. 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że będzie to oświadczenie dotyczące jego osoby. 

Następnie oświadczył, że nigdy nie był karany za przestępstwa pospolite, jak mu się zarzuca. 

Od 1973  roku pracował na kolei jako maszynista, był przewodniczącym „Solidarności” od 

1980 roku, później członkiem Zarządu Regionu Warmińsko-Mazurskiego Solidarności, 

przewodniczącym „Solidarności”  Powiatu Iławskiego, gdzie jako przewodniczący 

„Solidarności” często bywał  gościem służb bezpieczeństwa i przeżył wiele intryg, mających 

na celu zdyskredytowanie jego osoby. „Ci co mnie znają wiedzą, że nigdy się nie 

zeszmaciłem, byłem radnym I kadencji w 1990 roku do 1994. Widzę tu znajomych z tamtych 

lat, którzy mnie znają. W 1991 roku sam zrezygnowałem z funkcji przewodniczącego 



   Protokół Nr IX/15 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 27 kwietnia 2015 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 26 

„Solidarności” w Iławie ponieważ uznałem, że jest to czas na odbudowę Polski zniszczonej 

ustrojem minionym. W 1993 roku ukończyłem prywatna szkołę  Zarządzania i Administracji w 

Olsztynie. W 1995 roku rozpocząłem działalność gospodarczą, otworzyłem mikro-działalność 

gospodarczą i postanowiłem szyć  torby na zakupy. Prowadzę też drugą firmę o znaczeniu 

lokalnym zajmującą się doradztwem środowiskowym dla firm i zagospodarowaniem odpadów 

poprodukcyjnych. Moja firma 21 grudnia będzie obchodzić 20-lecie istnienia i jest znana w 

całej Polsce jako PPHU Gromal Roman Brzozowski z Iławy produkująca torby na rowery. 

Jako firma produkujemy torby dla Cross…” 

 Przewodniczący Rady Wojciech Szymański przywołał radnego do rzeczy. 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że ma 5 minut. 

Radny Jerzy Pankowski powiedział, że nie ma to związku z istotą funkcjonowania 

miasta. 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że jest to kwestia zaufania do radnego i jeżeli 

ktoś podrywa autorytet i chciałby móc się do tego ustosunkować. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że nie przypomina sobie, aby 

ktoś na sesji podważał autorytet radnego. 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że kończy swoje wystąpienie, ale chciałby w tym 

miejscu jeszcze wyrazić swoje ubolewanie dla radnej Jackowskiej, że jako członek Komisji 

Gospodarczej musi spotykać się z nim i stała się przez to przedmiotem perfidnych ataków 

próbujących ją zdyskredytować w życiu rodziny i społeczeństwa i że musi ponieść taką cenę 

za swoja działalność. Dodał, że ma nadzieję, że przebywanie z nim i współpraca w radzie, nie 

przyniesie nikomu ujmy, bo jest porządnym człowiekiem. 

 Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że nie chce komentować, ale 

odnosząc się do słów radnego Brzozowskiego powiedział, że nie śledzi forów internetowych   

i nie wie czego dotyczyła wypowiedź.  

Następnie poinformował, że sesja majowa odbędzie się prawdopodobnie 25 maja o 13.00 

dodając, że wcześniejsza  godzina wiąże się również z względami ekonomicznymi, o których 

tak często się mówi.  

 

Ad. 11. Zamkniecie obrad IX  Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania porządku 

obrad  o godzinie 1845 zamknął sesję . 
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Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

     Protokołowała:                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Danuta Drozdowska                                                Wojciech Szymański 


